

外国留学生研究生指导教师情况表

Resume of Supervisor (中英文版)

导师姓名: Name of supervisor:	蒋远胜 Yuansheng Jiang	导师类别: Supervisor Level:	博导 <input checked="" type="checkbox"/> 硕导 <input checked="" type="checkbox"/> Doctor Master
院所 College/Institute:	经济管理学院 School of Economics and Management		
学科 Discipline:	博士研究生专业: 农业经济管理 Agricultural Economics and Management 硕士研究生专业: 农村金融 Rural Finance		
电话 Tel:		邮箱 EMAIL:	yjiang@sicau.edu.cn
办公地址 Address:	Huimin Rd.211, 611130, Wenjiang District, Chengdu, China 中国, 成都, 温江区, 惠民路 211 号, 邮编 611130,		
研究方向: Research Fields	博士生/Doctoral students: 农村金融 Rural Finance 区域经济与农村发展政策 Regional economy and Rural development policy 硕士生/Master students: 农村银行管理 Rural bank business administration 风险管理与保险 Risk management and insurance		
教育背景: Educational Background:	Professor YuanshengJiang(蒋远胜)studied at theCenter for Development Research, University of Bonn, Germanyin the time of 2000-2004, finally he obtained Ph.Dinagricultural economics;he graduated fromSichuanAgriculturalUniversity and obtained master degree of management in 1998; hegraduated fromHunan Agricultural University and obtained bachelor ofagricultural sciences. 2000-2004 年在德国波恩大学发展研究中心(Center for Development Research,University of Bonn)攻读博士学位, 2004 年初毕业于德国波恩大学获农业经济学专业博士学位Ph.D; 1998 年毕业于四川农业大学获管理学硕士学位; 1991 年毕业于湖南农学院, 获农学学士学位。		
工作经历: Professional Experience:	Prof. YuanshengJiang entered the service in Sichuan Agricultural University (SAU) in July 1991, worked as a teaching assistant in 1991~1996; he became a lecturer in 1996; in 2002, he was promoted to be associate professor and was selected assupervisor of master students; in 2004, he assumed the office director of Sichuan Center for Rural Development Research (SCRDR), Deputy Curator of Library of SAU; Inthe beginning of 2006, he was promoted to professor in management sciences andwas selected as supervisor of doctoral studentsin agricultural economics, he also moved his office toDeputy Dean ofSchool of Economics and Management; in 2011, he has been assuming concurrent posts ofthe director of SCRDR and Deputy Dean of Academyof New Countryside Building. Prof. Jiang has also holdsa set of social academic the posts, such as standing director of China's Association of Agricultural Technological Economics, standing director of Sichuan Association of Financial Industry and standing director of Sichuan Logistics Society. In the period of 2008 to 2009, he workedas national expert of project of the Food and Agriculture Organization of the United Nations (FAO), as evaluation expert of International Labor Organization (ILO) project and German Robert Bosch Foundation.		

	<p>1991 年7 月在四川农业大学参加工作，1991~1996 年任助教；1996~2002 年任讲师；2002~2005 年，任副教授、硕士研究生导师、四川省农村发展研究中心办公室主任、图书馆副馆长；2006~现在，先后任经济管理学院副院长、教授、农业经济管理专业博士研究生导师、四川省农村发展研究中心主任、新农村发展研究院副院长。他还担任了一系列社会学术职务，如中国农业技术经济学会常务理事、四川金融学会常务理事、四川物流协会常务理事；2008 年至今，他先后在联合国粮农组织(FAO)、国际劳工组织（ILO）和德国Robert Bosch Foundation 承担项目实施或评估工作。</p>
<p>主要论著（10 篇代表论著） Major Publications</p>	<p>[1] The research of regional economic development in minority regions [M], The Press of Southwestern University of Finance and Economics, 2014</p> <p>[2] Health Insurance Demand and Health Risk Management in Rural China [M], Peter Lang EuropaeischerVerlag der Wissenschaften (Peter Lang European science press) , 2004.</p> <p>[3] Yufeng Wang, Yuansheng Jiang. Study on the coordinated development of investment and financing system ofthe new countryside construction in China[J], Agricultural Technology Economy (cn), 2013 (5) : 69-77 (CSSCI)</p> <p>[4] Xiong Yuan, Jiang Yuansheng.The reform and problem analysis of rural finance division in the Agricultural Bank of China[J], Agricultural Economic Issues (cn), 2013 (2) : 16-21. (CSSCI)</p> <p>[5] Jian-junZhao, Yuansheng Jiang, APH method-based study on drought insurance rates set of regional production of ricein Sichuan province[J], Insurance Research(cn), 2012 (6) : 64-69.</p> <p>[6] Influencing factors of health care expenditures for rural residents in China after enforcing new RuralCooperative Medical System[J], International Journal of Financial Research, Vol. 3,2012(1):95-100 (corresponding author)</p> <p>[7] Economic Analysis and Institution Assessment of China’s Agro-biodiversity Conservation[J], the 2ndInternational Conference on E-Business and E-Government, ICEE 2011(IEEE Catalog Number:CFP1159J-PRT).</p> <p>[8] Yuansheng Jiang, Wang Xia and ZhiWeiShen.Credit Demand of Farmers in WenchuanEarthquake Regionand Its Determinants [J]. Agricultural Economic Issues(cn), 2010 (2) : 88-92 (CSSCI)</p> <p>[9] Yuansheng Jiang.Study on priority sequence of the content of new socialist countryside buildingin the western China[J], Chinese Rural Economy, 2007 (1) : 20-27 (CSSCI),</p> <p>[10] YuanshengJiang,Joachim von Braun, West China farmers’ disease costs and coping strategy analysis[J], China's Rural Economy, 2005 (11) : 33-39 (CSSCI)</p> <p>[1] 蒋远胜, 王玉峰. 民族地区区域经济发展研究, 西南财经大学出版社 2014 年</p> <p>[2] Yuansheng Jiang. Health Insurance Demand and Health Risk Management in Rural China, Peter Lang EuropaeischerVerlag der Wissenschaften (Peter Lang European science press) , 2004.</p> <p>[3] 王玉峰, 蒋远胜, 我国新农村建设投融资系统协同发展研究, 农业技术</p>

	<p>经济, 2013 (5) : 69-77 (CSSCI)</p> <p>[4] 熊远, 蒋远胜, 中国农业银行三农金融事业部改革成效及问题分析, 农业经济问题, 2013 (2) : 16-21. (CSSCI)</p> <p>[5] 赵建军, 蒋远胜, 基于 APH 法的水稻区域产量旱灾保险费率厘定研究——以四川省为例, 保险研究, 2012 (6) : 64-69.</p> <p>[6] Influencing factors of health care expenditures for rural residents in China after enforcing new Rural Cooperative Medical System, International Journal of Financial Research, Vol. 3,2012(1):95-100 (corresponding author)</p> <p>[7] Economic Analysis and Institution Assessment of China's Agro-biodiversity Conservation , the 2nd International Conference on E-Business and E-Government, ICEE 2011(IEEE Catalog Number:CFP1159J-PRT).</p> <p>[8] 远胜, 汪霞, 申志伟, 汶川大地震后农户的信贷资金需求及其影响因素 [J]. 农业经济问题, 2010 (2): 88-92 (CSSCI)</p> <p>[9] 远胜. 西部地区社会主义新农村建设的内容与优先序, 中国农村经济, 2007 (1): 20-27 (CSSCI),</p> <p>[10] 远胜 Joachim von Braun, 中国西部农户疾病成本及其应对策略分析, 中国农村经济, 2005 (11): 33-39 (CSSCI)</p>
<p>主要国际学术活动(5 项以内): International Academic Activities:</p>	<p>(1) National consultant in Agriculture of Food and Agriculture Organization of the United Nations, in the Project of Emergency Assistance to Agricultural Rehabilitation in 5.12 Sichuan Earthquake Affected Areas, December 2008-February 2010.</p> <p>(2) The 27th Conference of International Association of Agricultural Economists, hosted by IAAE and China Academy of Agricultural Sciences. Beijing, China. August, 2009.</p> <p>(3) The ASEM Workshop on Cooperation of Capacity Building of Disaster Relief, hosted by the Ministry of Civil Affairs, the Ministry of Foreign Affairs and the Government of Sichuan Province Chengdu, China. May, 2009.</p> <p>(4) International workshop on agricultural and rural livelihood rehabilitation after Sichuan earthquake, hosted by the Ministry of Agriculture and Sichuan Provincial Government. Chengdu, China. December, 2008.</p> <p>(5) Participated the international working conference of assessing the development of Asia-Pacific region promoted by agriculture science and technology, which was sponsored by World Bank、United Nations Development Program(UNDP)、world health organization(WHO) and united nations educational scientific and cultural organization (UNESCO) . Summarized and presented the working achievement of the group as a secretary and addressor, 2005, Beijing, China.</p> <p>(1) 参与联合国粮农组织在四川5.12地震中受影响地区农业恢复紧急援助项目的国家咨询, 2008.12-2010.2.</p> <p>(2) 参加国际农业经济学家联合大会, 由IAAE和中国农科院联合主办, 北京,</p>

2009.9.

(3) 参加欧亚会议关于灾后恢复合作能力构建的研讨会，由民政部、外交部、四川省政府主办，中国，成都，2009. 5.

(4) 参加四川地震灾后农业及农村生计恢复国际研讨会，由农业部和四川省政府主办，中国，成都，2008.

(5) 2005 年在北京参加由世界银行 (World Bank)，联合国发展署(UNDP)，联合国环境署(UNEP)、世界卫生组织(WHO)和联合国教科文组织 (UNESCO) 等主办的“国际农业科技促进发展的亚太地区评估工作会议”。作为小组秘书和发言人总结和陈述小组的工作成果， Beijing, China。